
Jaarverslag 2023 Auditcommissie Gilze Rijen. 
 
 
 
De kerntaak van de auditcommissie (AC) van het meetnet is erop toe te zien dat de door het 
geluidmeetnet gegenereerde resultaten een juiste weergave vormen van de geluidbelasting van de 
activiteiten op de vliegbasis. De resultaten moeten representatief en controleerbaar zijn.  
Dat vergt kennis van de gehanteerde werkwijzen van de vliegbasis, circuits en oefeningen, de afgeleide 
berekeningsresultaten en inzage in de klachtenregistratie. Deze informatie wordt door Defensie aan de 
Auditcommissie ter beschikking gesteld. 
 
 

1. Voorgang voorstellen verdieping kwaliteitstoets 
Helaas is er over 2023 weinig voortgang te melden over onze voorstellen om de kwaliteit van de metingen 
verder te toetsen door gebrek aan continuïteit op dit dossier bij de Luchtmacht. Daardoor kunnen we pas 
in de eerste helft van 2024 starten met het in beeld brengen van de bijdrage van de helikopter-
vaardigheids-oefeningen (HVO) aan de geluidbelasting op de verschillende meetpunten. (HVO zijn 
trainingen die boven de vliegbasis zelf worden uitgevoerd.) 
Verder zit nog in de pijplijn een verschillenanalyse tussen gemeten en berekende Lden waarden. Die zijn 
dusdanig groot dat een nader onderzoek hiernaar wenselijk is. Ook hiervoor heeft de AC in overleg met 
het NLR een voorstel gedaan. De uitvoering staat gepland voor 2024. 
 
Staat nog open: het tweede onderzoeksvoorstel dat we in het jaarverslag over 2022 gedaan hebben. Dat 
gaat over een aantal passages op één bepaald punt over een periode X. We willen dit vergelijken met het 
aantal dat door het NLR op basis van de luchtverkeersleidings-gegevens in de berekeningen is verwerkt 
over diezelfde periode X. Dit om te kijken of beide gegevens met elkaar matchen. Hierover hebben we 
nog geen overeenstemming met defensie bereikt, maar wel afgesproken dat we eerst de resultaten 
afwachten van het onderzoek naar de verschillen tussen gemeten en berekende Ke en Lden waarden. 
 
De eigen rekentool om de door Casper berekende Lden en KE-waarden op basis van de meetgegevens te 
kunnen valideren hebben we ook dit jaar weer ingezet. 
DGMR heeft de tool voor de auditcommissie gebouwd. Onze conclusie is dat de uitkomsten van de 
berekeningen van Casper over 2023 één op éen overeenkomen met door de Auditcommissie berekende 
waarden.  
 
 
 

2. Presentatie meetnet aan omwonenden 
De auditcommissie heeft in november 2023 in The Chump in Hulten een avond georganiseerd om 
geïnteresseerden te informeren over de werking van het meetnet, de website en de resultaten. Met 
name eigenaren van de percelen waar de meetpalen staan én een aantal andere omwonenden hebben de 
avond bijgewoond.  
In het bijzonder de uitgebreide mogelijkheden van de flighttracker op de website van het meetnet 
verraste de aanwezigen. De auditcommissie heeft zich voorgenomen deze presentatie ook nog eens op 
andere locaties te geven om meer mensen te informeren over de mogelijkheden die het meetnet biedt. 
Omwonenden hebben ons die avond aangegeven bezorgd te zijn over de gezondheidsaspecten van het 
helikoptergeluid. Zij vroegen ons daarvoor meer oog te hebben. Het in samenwerking met de TU Delft 
door de auditcommissie opgestelde brede onderzoeksvoorstel kan hier meer licht op werpen, maar de al 
dan niet gedeeltelijke uitvoering hiervan blijft afhankelijk van ondersteuning van Defensie. 
Tot slot deden de omwonenden het voorstel om door middel van een enquête bij de voor rattle-noise 
geselecteerde woningen na te gaan of er in de praktijk ook werkelijk rattle optreedt. Dit zou tijd en geld 
kunnen besparen in het project, omdat slechts in enkele woningen echt sprake zou zijn van rattle van 
bouwkundige onderdelen. Dit voorstel is doorgezet naar de projectleider. 
 



 
3. Overzicht inzet en leden Auditcommissie 

De auditcommissie voor Gilze Rijen heeft in 2023 in totaal 7 x vergaderd, inclusief een bijeenkomst met 
Defensie, het NLR, Casper en de gemeente Gilze Rijen.  
In de COVM van september zijn de jaarcijfers over 2022 besproken die vervolgens via de nieuwsbrief in 
oktober met de omwonenden gedeeld zijn. En tenslotte heeft in november de hiervoor vermelde 
presentatieavond plaatsgevonden met belangstellende omwonenden. 
 
Inmiddels wordt ook al bijna drie jaar gewerkt aan het tot stand komen van een convenant tussen 
omwonenden en de vliegbasis ter beperking van overlast. Dit proces onder (bege)leiding van 
R.Peerenboom zal naar verwachting medio 2024 tot een afronding komen. Michel van Boxtel is naast lid 
van de auditcommissie ook actief in de kerngroep van het convenant. 
 
De Auditcommissie 2023 bestond uit Joppe Leenaars, Michel van Boxtel, Harrie van den Broek en Jeanine 
van Hapert 


